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Zápis ze 158. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 6. listopadu 2023 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím jednání online via 
aplikaci Webex. 

Jednání se zúčastnili: Matěj Bajgar, Dphil., RNDr. Miloslav Frýzek, prof. RNDr. David Honys, 
Ph.D., prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D. (místopředseda), 
prof. RNDr. Ing. František Kocourek, CSc., doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc., 
doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc., prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. (předseda); 
prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc., prof. MUDr. Josef Syka, DrSc., prof. MUDr. Pavel Ševčík, 
CSc., prof. Ing. Eva Vejmelková, Ph.D., doc. RNDr. PhDr. Hana Voňková, Ph.D. et Ph.D., 
Mgr. Ing. Kateřina Miholová, Ph.D. (tajemnice), PhDr. Jitka Slavíková (host); Ing. Hana Bakičová 
(host), Ing. Lucie Rulíková (host), Michal Nekorjak (host); Ing. Stanislav Janovský (host), 
Mgr. Jana Frantíková (host) 

Omluveni: Ing. Karel Vejražka, Ph.D. 

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 157. jednání KHV 

2) Informace z 393. zasedání Rady      [členové Rady ] 

3) Zpráva o činnosti KHV  v roce 2023 + Návrh činností KHV a harmonogram jednání 
v roce 2024       

4) Hodnocení účelové podpory               [M. Bajgar, J. Machan] 

a) Návrh programu Zdokonalení (Ministerstvo obrany) 

b) Úprava kontrolního listu 

5) Implementace Metodiky 17+            [T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Tripartity 2023 

c) Námitky k hodnocení v Modulu 1 a 2 v H22 

d) Záměr aktualizace Metodiky 17+ 

e) Personální složení KHV a OP 

f) Rozšíření databáze hodnotitelů 

g) Konference M17+ 

6) IS VaVaI          [S. Janovský] 

7) Různé 

8) Závěr  
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Ad 1) Jednání zahájil předseda Komise prof. Polívka. Členové KHV jednohlasně schválili program 
158. jednání a zápis ze 157. jednání. 

Ad 2) Prof. Polívka informoval členy KHV o 395. zasedání RVVI. Rada schválila výzvu k doplnění 
Odborných panelů. Očekává se, že na lednové RVVI proběhne hlasování o výběru panelistů. Výzva 
pro podávání návrhů do panelů bude ukončena 15. prosince 2023. Prof. Polívka informoval, 
že RVVI schválila výstupy z Modulu 2 a byly zveřejněny na webu. Veškeré podklady pro jednání 
tripartit se připravují. Dále RVVI schválila pořádání další konference, která by se měla uskutečnit 
v únoru 2024 na Přírodovědecké fakultě Univerzity Karlovy. Konference se bude mj. zaměřovat 
na aktualizaci Metodiky 2017+.  RVVI také schválila program MO PRODEF. Paní ministryně 
na zasedání RVVI požádala, aby předkládané programy účelové podpory měly lépe definované cíle 
a jasnou definici splnění cíle. Zasedání RVVI se zúčastnila i zástupkyně MO, které podala vysvětlení 
k předloženému programu. Program byl schválen pouze podmínečně a po zapracování připomínek 
bude program MO předložen předsednictvu RVVI a schválen následně.   

Ad 3) Dr. Miholová informovala, že Zpráva o činnosti KHV v roce 2023 a Návrh činností KHV 
vč. harmonogramu jednání v roce 2024 se připravuje vždy ke konci roku a je podkladem k vyplacení 
odměn. Dále informovala, že výplatu za činnost KHV lze očekávat během 1Q 2024 spolu 
s odměnami radních a dalších poradních orgánů Rady. Prof. Polívka doplnil, že jednání KHV 
v r. 2024 budou dále organizována jako doposud a to druhé pondělí po jednání RVVI. KHV 
s navrženými dokumenty vč. termínů vyjádřila souhlas.  

Ad 4a) Prof. Polívka byl kontaktován zástupcem MO, který se dotazoval na dodání externích 
posudků k programu. P. Bajgar uvedl, že posudky pouze shrnují program, nepředkládají žádné 
návrhy pro zlepšení či úpravu. Také poukázal na shodné formátování posudků a kopie vět či celých 
pasáží v jejich textech. Prof. Polívka uvedl, že vidí i problém v cílech programu bez specifikace 
podmínek pro splnění cílů (projekt by měl být úspěšně splněný, pokud vykáže alespoň jeden 
z uvedených výsledků, bez ověření kvality aj.) Doc. Kozubek se domnívá, že se u posudků jedná 
o podvodné jednání. Prof. Jurajda navrhl, aby bylo ve vyjádření KHV k programu explicitně 
uvedeno, že se zde jedná o nestandardní neetické chování. Prof. Polívka přednesl požadavek paní 
ministryně, aby byla vytvořena metodika pro hodnocení programů a to jako samostatný dokument 
mimo aktualizaci M17+. Dále uvedl, že do pracovní skupiny k vytvoření metodiky hodnocení 
programů byl doporučen dr. Bajgar. Dr. Miholová upozornila, že Metodika 2017+ v kap. 8 uvádí 
přímý odkaz na usnesení vlády č. 351 ze dne 13. května 2015 Základní principy přípravy 
a hodnocení programů a skupin grantových projektů VaVaI, které zohledňuje specifika jednotlivých 
poskytovatelů a nemožnost nastavení jednotné metodiky pro hodnocení programů. Některé části 
se již objevují i v návrhu nového zákona.  Prof. Jurajda doplnil, že připravovaný zákon 130 obsahuje 
hodnocení programů účelové podpory. Prof. Polívka upozornil opětovně na požadavek paní 
ministryně, který se týkal specifikace cílů programů. Návrh vyjádření k programu Zdokonalení bude 
rozeslán ke schválení per rollam a následně předložen RVVI. 

Ad 4b) Prof. Polívka a dr. Bajgar představili aktualizovanou verzi kontrolního listu. Dále bylo 
navrženo doplnění položky o mezinárodní spolupráci. Předseda KHV navrhl, aby finalizace 
aktualizace kontrolního listu byla odložena do doby, než návrh nového zákona o VaVaI projde 
připomínkovým řízením. 

Ad 5a) Dr. Miholová shrnula, že hodnocení běží podle plánovaného harmonogramu. OHVO 
v současné době připravuje nově definované podklady pro jednání tripartit, což představuje značné 
množství práce navíc. Pokračuje proces vypořádání námitek k hodnocení v Modulu 1. Dne 
31. 10. 2023 bylo uzavřeno přihlašování vybraných výsledků pro Hodnocení23, které bude probíhat 
v období 02-06/2024. Souběžně se budou samozřejmě připravovat i  zprávy v Modulu 2. Rada 
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schválila Výzvu na aktualizaci personálního složení Odborných panelů. Pravidelně je opět 
připravována aktualizace systému SKV. Očekává se aktivní spolupráce při přípravě aktualizace 
M17+. Práce stále přibývá. Dr. Miholová proto informovala o situaci s personálním obsazením 
OHVO a externisty zasmluvněnými formou DPČ, kdy všem byla sjednána dohoda pouze do konce 
tohoto roku a to z důvodu změny zákoníku práce. Tj. krizová situace z konce června 2023 se může 
opakovat i v prosinci 2023.  

Ad 5b) Prof. Polívka uvedl, že podkladové materiály pro jednání tripartit budou lépe unifikovány, 
jsou navíc připravovány listy jednotlivých výzkumných organizací (viz výše) Je třeba ale zdůraznit,, 
že podkladem pro hodnocení pro tripartity na národní úrovni jsou všechny výstupy, které byly 
zpracovány a následně zveřejněny.  

Pro panelisty byla připravena tabulka produktivity. Od poskytovatelů měl být vyžádán popis mise 
jednotlivých VO. Dále upozornil, že u poskytovatelů, kterým končí pětileté hodnoticí období 
a proběhne tzv. velká tripartita, má být hodnocení na úrovni poskytovatele zveřejněno. Dále uvedl, 
že MŠMT připravuje hodnocení v Modulech 3-5 pro VŠ, které bude probíhat v roce 2025. Měly 
by být vytvořeny společné oborové panely pro VŠ.  

Ad 5c) Prof. Polívka shrnul, že přišel standardní počet námitek. Stále se opakují stejné chyby 
ze strany hodnotitelů a to i přesto, že jsou školeni a upozorňováni. Byť se jednotlivé panely vyjadřují 
k námitkám, tak konečné rozhodnutí je na KHV a následně na Radě.  

Ad 5d) Prof. Polívka prezentoval členům KHV pracovní dokument s názvem „Aktualizace metodiky 
hodnocení“. Poukázal na potřebu většího oddělení metodiky hodnocení VO od metodiky hodnocení 
programů účelové podpory. Je velký tlak na posílení role výsledků aplikovaného výzkumu, neboť 
jsou stále nejlépe hodnoceny publikace. V pracovní skupině, která podklad připravuje, je paní 
ministryně, její náměstci, prof. Homola, prof. Polívka a doc. Kouřil. Prof. Kocourek vznesl dotaz, 
zda může KHV doplňovat tento materiál a uvedl mnoho podnětů na doplnění aktualizace. 
Prof. Polívka upozornil, že se jedná zatím o pracovní verzi, která neprošla Radou. Následné diskuse 
se zúčastnila řada členů KHV, upozorňovali zejména na konkrétní úskalí, která taková aktualizace 
přináší. Sepsání aktualizace by mělo proběhnout v období leden-březen roku 2024, kdy vše bude 
probíhat v diskusi s KHV. Prof. Polívka upozornil, že nově připravovaná Metodika 17+ půjde 
do mezirezortu. Doc. Kozubek upozornil, že příliš velké množství změn může následně způsobit 
neporovnatelnost s výsledky hodnocení v předchozích letech, což by bylo kontraproduktivní, neboť 
vědecká obec jako celek je s podobou stávající metodiky v zásadě spokojena.  

Ad 5e) Prof. Polívka akcentoval důležitost personálního složení KHV, jelikož v dubnu 2024 končí 
5 členům funkční období. Výzva byla následně projednána s tím, že v listopadu bude postoupena 
Radě ke schválení.  

Ad 5f)  Dr. Miholová apelovala na předsedy Odborných panelů a členy KHV, aby oslovili 
potencionální kandidáty na členy OP a hodnotitele.  

Ad 5g) Prof. Polívka informoval o již realizované konferenci na půdě Univerzity Palackého 
v Olomouci, které se primárně zaměřila na lékařské vědy. Konference byla hodnocena velmi 
pozitivně. V únoru 2024 ve spolupráci s PřF UK proběhne výroční konference týkající se také 
aktualizace metodiky. 

Ad 6) Ing. Janovský uvedl, že připravuje audit kybernetické bezpečnosti IS VaVaI, který bude 
realizován v prosinci 2023. Výsledek je aktuálně ohrožen nedostatečným personálním 
zabezpečením ze strany oddělení IT. 



Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

Ad 8) Příští řádné 159. jednání se koná dne 4. prosince 2023 od 13.00 hod. dle dohody 
na předchozím jednání distančně via aplikací Webex.  

V Praze dne 6. listopadu 2023 

Zapsala: J. Frantíková  

Schválil: T. Polívka 


